

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**THE LEGAL SUPPORT FOR THE E-GOVERNMENT DEVELOPMENT
IN THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA**

XU GUANGPU

Scientific supervisor –

Sharapa Inga Alexandrovna

Candidate of Science (Law)

PhD, Associate Professor

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 81 p, 72 sources.

2. Keywords: E-GOVERNMENT, E-GOVERNMENT POLICY, E-GOVERNMENT REGULATION, E-GOVERNANCE, E-GOVERNMENT RATING.

3. The content of the work

Object of research – social relations arising in the process of the E-government development in the People's Republic of China.

Subject of research – scientific works (thesis, monographs, scientific articles), normative legal acts on the subject.

The aim of the thesis – to reveal the legal regulation and practice of E-government building in the People's Republic of China, generalization of measures to improve it.

Methods of research: dialectic (scientific abstraction, analysis and synthesis, induction and deduction, the unity of quantitative and qualitative analysis of the historical and logical), comparative law analysis, expert assessments.

Results: in the master's thesis, a comprehensive consideration of the institute of E-government as an innovative form of public governance, as well as the analysis of theoretical, legal and organizational issues of its functioning. Implementation of practical recommendations will increase the quality of legal support, increase profits from the use of E-government technologies, which will improve the standard of living of citizens and making business standards.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: the results of this study can be used in the educational process and as recommendations for improving the regulatory framework governing the construction of an E-government in the Republic of Belarus as well.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: 81 страница, 72 источника.

2. Перечень ключевых слов: ЭЛЕКТРОНОЕ ПРАВИТЕЛЬСТВО (ГОСУДАРСТВО), ПОЛИТИКА ЭЛЕКТРОННОГО ПРАВИТЕЛЬСТВА, РЕГУЛИРОВАНИЕ ЭЛЕКТРОННОГО ПРАВИТЕЛЬСТВА, ЭЛЕКТРОННОЕ УПРАВЛЕНИЕ, РЕЙТИНГ ЭЛЕКТРОННОГО ПРАВИТЕЛЬСТВА.

Объект исследования – общественные отношения, возникающие в процессе развития электронного правительства в Китайской Народной Республике.

Предмет исследования – научные работы (диссертации, монографии, научные статьи), нормативные правовые акты по теме.

Цель работы – выявление правового регулирования и практики построения электронного правительства в Китайской Народной Республике, обобщение мер по его совершенствованию.

Методы исследования: диалектический (научная абстракция, анализ и синтез, индукция и дедукция, единство количественного и качественного анализа, исторического и логического), сравнительно-правовой анализ, экспертные оценки.

Результаты: В магистерской диссертации было проведено комплексное рассмотрение института электронного правительства как инновационной формы государственного управления, а также анализ теоретических, правовых и организационных вопросов его функционирования. Внедрение практических рекомендаций позволит повысить качество правового обеспечения, увеличить прибыль от использования технологий электронного правительства, что приведет к повышению уровня жизни граждан и созданию стандартов ведения бизнеса.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: результаты данного исследования могут быть использованы в образовательном процессе, а также в качестве рекомендаций по совершенствованию нормативной правовой базы, регулирующей построение электронного правительства в Республике Беларусь.